
Folketingets Sundhedsudvalg har den 8. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 641 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 641:
’’Kan ministeren oplyse, hvor mange patienter, der er ophørt med deres hyper-
tensionsbehandling efter medicintilskudsændringerne på hypertensionsområ-
det i sommeren 2009?”

Svar:
Lægemiddelstyrelsens revurderinger af lægemidlers tilskudsstatus indebærer 
naturligvis ikke, at patienterne bliver frataget deres medicinske behandling –
hverken på blodtryksområdet eller på nogle af de øvrige medicinområder, som 
Lægemiddelstyrelsen har truffet beslutning på. 

Nogle patienter har dog været nødt til at skifte til en ligeværdig og billigere 
medicin, hvilket har givet besparelser både for den enkelte og for det offentli-
ge. Patienter, som eventuelt ikke kan tåle den billigere medicin, kan efter nor-
mal praksis og på ansøgning fra lægen få bevilget forhøjet tilskud til den vante 
medicin.

Idet jeg ikke finder grundlag for at tro, at patienter skulle have ophørt med 
nødvendig medicinsk behandling som følge af tilskudsændringerne, har jeg
undladt at indhente en større redegørelse fra Lægemiddelstyrelsen, der i øv-
rigt oplyser, at en sådan vil være behæftet med store usikkerheder.
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